
Menighedsrådsmøde den 29. maj 2024 kl. 17.15 

Til stede: Bente Dahl, Mikkel Wold, Susanne Freddin Skovhus, Helle Espersen, Jens Vindekilde, 
Birthe Malmgren, Jens Kaas, Ole Justesen og Sahra Lindeberg (Ref.). 

A=ud fra: Regitze Jensen, Anders Jørgensen og Hanne Charina Baumann. 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden. 

2. Referat fra seneste møde 21. marts tages Ol ePerretning. Har været rundsendt på mail 
og godkendt af Rådet i ugen ePer mødet. 

3. Referent Sahra  

4. Økonomi v/ Hanne Charina, bilag: ”2405 Budgetopfølgning Frederiks 2603” og  ”2405 
Kvartalsrapport 2024-1” samt Budgetsamrådet, Bente refererer 

5. Mødet med menigheden og info-valg-mødet den 14. maj. Evaluering. Huske os på, at 
der skal være offentlige referater fra valgudvalgets møder inkl. den 14. maj. Se ”bilag 
2405 Referat orienteringsmøde menighedsrådsvalg”. Valg Ol menighedsråd i år 2024 
info v/ Anders 

6. Nyt / siden sidst fra præsterne, kirkeværgen, formanden, næs`ormanden, fra 
udvalgene, kontaktpersonerne og fra medarbejderne.  

7. Den grønne omsOlling ”bilag 2405 Grønne omsOlling” Vi skal nedsæbe et udvalg, der 
arbejder med den grønne omsOlling. Kirkeværge, en kirketjener og en MR’er som 
minimum. Udvalget skal komme med en Olbagemelding om hvor langt vi er nået,  på 
ProvsOets ePerårskomsammen for MR og sognets medarbejdere 3. september.  

8.  Prioritering af energi, lys, varme etc. I kirkens lokaler – forslag Ol at spare – fast punkt. 

9. Tårnturene. 

10. Sognetur med overnatning – status på planlægningen. 

11. Sogneprofil, besOlt af ProvsOudvalget, og vores ser sådan ud: ”bilag 2403 Sogneprofil 
Frederiks Sogn” – vi gennemgår den.  

12. Sankt Pouls kirke anmoder om at låne vores kirke mens de renoverer deres. Hvad siger 
vi Ol dem? 

13. Årshjul 2024, seneste opdaterede version – bilag ”240519 Årshjul 2024 for MR” - 
orientering 

14. Næste møde er den 21/8 kl. 17.00. Rådsmøderne i 2024 bliver 9/10 og 13/11. 

15. evt. 

Ad.1. Dagsordenen blev godkendt. 



Ad.2. Referatet fra menighedsrådet den 21. marts blev taget Ol ePerretning. 

Ad.3. Sahra referent. 

Ad.4. Jens Vindekilde gennemgår kvartalsrapporten for menighedsrådet. Det ser fornuPigt ud. 
Kvartalsrapport 01-01-2024 Ol 31-03-2024 blev godkendt af menighedsrådet. 

Bente Dahl refererer fra budgetsamrådet. Reglerne for gavegivning blev præciseret. Oversigt rundsendes. 
Blandt andet understreges det, at frivillige ikke må modtage gaver. 

Ad.5. Der blev aooldt orienteringsmøde om det kommende menighedsrådsvalg den 14. maj. Mødet var 
pænt besøgt.  

Ad.6. Mikkel Wold: Konfirmanderne blev sendt godt afsted.  

Opdaterede kontrakter med medarbejderne er ved at være på plads. Vi har sagt farvel Ol to medhjælpere 
og to andre er ved at blive Olknybet kirken. Det overvejes, om der skal ansæbes endnu en fast medarbejder, 
da det kan være svært at få nok medhjælpere ind ved de store højOder. 

Jens Vindekilde: Bereber om nye problemer i processen med etableringen af handikapadgangen. Det ser nu 
ud Ol, at den vil kunne tages i brug 1. juli. Budgebet er desværre overskredet. 

PorOcusloPet er blevet undersøgt og der er ingen nedstyrtningsfare. Man vil gå i gang med reparaOonerne i 
foråret 2025. Ristene i kirken er blevet gennemgået og ePerspændt.  

Vi har holdt et godt møde med kirkegårdslederen Steen og gartner James fra Garnisons- og Holmens 
kirkegård og vi har fået en aPale med dem om at aoente vores haveaffald. Desuden kan de hjælpe os med 
at indkøbe planter Ol engrospris og med beskæringer.  

Bente Dahl: Har i denne periode især været optaget af haveudvalget og opdatering af kontrakter. 

AkGvitetsudvalget: Der har været aooldt møde om ePerårets foredrag. Mikkel tager sig i næste semester af 
foredragene om statuerne ved Marmorkirken og han fortsæber også foredragene om den kristne tro. Ole 
Hartling kommer og holder foredrag sammen med Mikkel om EOsk råd.  

Ad.7. Den grønne omsOllingsplan har Regitze Jensen været med Ol at udforme i provsOudvalget. Der skal 
nedsæbes et lille udvalg i hver kirke. Kirkeværgerne er fødte medlemmer. Herudover meldte Mikkel Wold, 
Susanne Freddin og Jens Kaas sig Ol at være med i udvalget. Man vil desuden spørge kirketjener om  at være 
med i udvalget.  

Ad.8. Allerede gennemgået.  

Ad.9. Nogle turister kan besværliggøre tårnturene og derfor tages nu kun 15 personer med op i tårnet ad 
gangen mod 30 Odligere. Man ønsker på den lange bane en model som i Vor Frelser kirke, så hvis 
brandmyndighederne Ollader det, arbejder vi videre med den model.  

Ad.10. I forhold Ol sogneturen med overnatning vil Mikkel tage kontakt Ol Smidstrup strand og forhøre om, 
hvilke datoer, som er ledige.  

Ad.11. I sogneprofilen får vi adgang Ol staOsOk for sognet. Det interessante er, at der er kommet flere enlige 
i sognet. Hovedgruppen er mellem 20 og 40 år. Der er også kommet lidt flere børn. Sognet er desuden 
vokset. 



Ad.12. Sankt Pauls kirke beder om lån af kirken om søndagen kl. 17, da de skal have udbedret skader fra 
skimmelsvamp og lagt nyt gulv. Menighedsrådet sOller sig posiOvt. Det er fra begyndelsen af 2025 og 6 
måneder frem.  

Ad.13. Orientering. 

Ad. 14. Næste menighedsrådsmøde ligger den 21. august kl. 17. 

Ad.15. Jens Vindekilde minder om, at Olmeldingsfristen Ol sogneudflugten ligger den 6. juni. 


